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Acta del Consell de Departament de Ciències Agràries i del Medi Natural 

Número de la sessió: 101 

Data: dijous 14 de març 

Hora: 10.00 h 

Lloc:  seminari TC1226DS 

 

 

Assisteixen:  

Alamar Rocati, Sergio 

Arbona Mengual, Vicent 

Cerezo García, Miguel 

De Ollas Valverde, Carlos 

Gamir Felip, Jordi 

García Agustín, Pilar 

Gómez Cadenas, Aurelio 

González Guzmán, Miguel 

Hurtado Ruiz, Mónica 

Pastor Fuentes, M. Victoria 

Pérez Clemente, Rosa M. 

Roselló Ripollés, Salvador 

Vicedo Jover, Begonya 

 

 

Excusen l’absència: 
Alfaro Fernández, Ana Olvido 

Camañes Querol, Gemma 

Fernández Crespo, Emma 

Flors Herrero, Víctor 

Jaques Miret, Josep Anton 

Llorens Vilarrocha, Eugenio 

Morell Evangelista, Iganacio 

Valcárcel Germes, Mercedes 

 

 

Ordre del dia: 

 

1. Lectura i aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior. 

 

S’enceta la sessió i en aquest punt s’aprova l’acta del Consell nº 100 anterior. 

 

2. Informe de la Direcció i dels representants del Departament a les diferents  

comissions. 

 

CID 25 de Febrer de 2019 

 

Informe del president. 
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S’implanta el software iThenticate-sistema de control de coincidències. Control de plagi. 

Accés a pàgina web que depèn de la biblioteca on es pot consultar tota la informació sobre 

el programari de control de coincidències i procediment per al seu ús. Millor que el 

Turnitin per a ciències. Llicència limitada (1000 documents), aleshores sols es farà servir 

per a tesi doctorals, investigadors amb necessitats particulars i editors de revistes. 

 

Informa Mercé Correa, sobre la convocatòria de premis extraordinàris de doctorat, s’obri 

ara el procediment per a sol·licitar el premi (2 arts, 3 socials, 3 jurídiques, 3 ciències, 3 

ciències de la salut, 3 enginyeria i arquitectura). El procediment és totalment electrònic, 

fins al 31 de Març. Els requisits estan en la normativa (generals) els específics eixiran 

publicats en la convocatòria. 

 

Novetats: publicació dissabte de mesures urgents al BOE, el decret té com a objectiu 

alleugerir la càrrega burocràtica i administrativa. Afecta sobretot als organismes públics 

de recerca, que estaven molt pressionats des del punt de vista fiscal, la qual cosa demorava 

la execució dels pressupostos de recerca. Afecta tres variables: mesures per a les persones 

que han gaudit d’alguna baixa no es vegen perjudicades en l’avaluació del seu CV, la llei 

de contractes del sector públic que encara no està clara, la contractació de personal 

investigador per obra i servei. 

 

No hi ha un data de tancament dels projectes article 83, la sindicatura reclama que hi haja 

una data de tancament, per previndre qualsevol tipus d’amonestació. Creació de projecte 

personal de recolzament de la recerca, els romanents s’incorporarien a aquest projecte 

personal, línia 0 i no es podran percebre remuneracions. Pregunta Aurelio sobre els canvis 

en la gestió dels contractes a l’empara de l’article 83, contesta Jesús que els informes de 

control intern que desaconsellen la imputació de despeses a projectes ja tancats. El 

vicerectorats s’ha trobat amb un problema de forma sobrevinguda i el seu objectiu és 

corregir la irregularitat el més ràpid possible.  

 

Treballant amb el control de registre horari, ‘kalendas’, hi ha alguns investigadors que no 

han signat encara el registre horari. El no compliment, provocaria que la universitat no 

percebria els costos indirectes que és un 21% de l’aportació. A la OCIT, hi ha un lloc 

habilitat per a ajudar a emplenar l’aplicació. Vicerectorat ha posat els mitjans per a que 

la tasca no siga especialment penosa. Es valora positivament la resposta del personal a la 

implementació de kalendas. 

 

Està obert el procediment per a aconseguir la acreditació I3, fins al 31 de desembre.  

 

Convocatòries obertes: xarxes d’investigació, fins 1 Març, convocatòria GVA matèria 

d’enfortiment i desenvolupament del sistema valencià d’innovació (fins 8 Març de 2019). 

El termini AVI és 14 de Març de 2019. S’envia la documentació a la OCIT, signa 

vicerectorat i es torna a l’investigador responsable per a que complimente la tramitació. 

L’AVI ha generat 5 comitès estratègics en diferents àmbits que han definit en aquest 

període els reptes que han de perseguir els projectes presentats (veure pàgina web de 

l’AVI).  

 

Pla de promoció de la investigació de la Universitat Jaume I per a l’any 2019. 

 

Acció 1.1. programa de foment de projectes d’investigació, Modalitat A nous projectes 

de recerca de personal novell, s’elimina la obligatorietat que tots els membres de l’equip 
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investigador del projecte pertanyen al mateix grup de recerca (interdisciplinarietat), el 

perfil de l’investigador responsable es reserva a doctors joves que no poden accedir al pla 

estatal, es tenen en compte situacions de maternitat, paternitat i cura de fills, s’assimilen 

els criteris d’avaluació als de projectes del pla estatal, s’ha de valorar el pressupost 

sol·licitat. S’avaluarà per primera vegada per l’ANEP, l’agència es pronunciarà sobre el 

pressupost. Es reserven 250,000 € per a la modalitat A, el retall serà inferior, pressupost 

màxim de 40,000 € per projecte, viatges màxim 1800 €, beques la dotació mensual serà 

de 400€. Finalment, la durada fixada de 3 anys per als projectes s’elimina com a requisit. 

Es recull la demanda que en una sol·licitud puguen figurar dos IPs, però d’implantar-se 

es farà en properes convocatòries. Hi ha 19 àrees de coneixement de l’ANEP, ja que els 

projectes del pla propi seran avaluats per aquesta agencia per primera vegada. Aleshores, 

es parlarà amb el gestor de la UJI per a l’ANEP i s’explicarà que és una convocatòria 

generalista, i no s’establirà un criteri de selecció per àrees de coneixement. Els projectes 

es valoraran de forma genèrica. L’avaluació vindrà filtrada per l’ANEP, i es disposarà 

d’una avaluació general. Respecte a la limitació a 40,000 €, es critica molt aquesta mesura 

ja que podria arribar a menystenir-se la vàlua d’un projecte i podria arribar a donar-se la 

paradoxa que un projecte ben valorat reba un infrafinançament que no cobrisca les 

necessitats. En aquest sentit, els criteris d’avaluació de l’ANEP per als projectes del pla 

propi no haurien de ser els mateixos que per a projectes del pla nacional, es destaca la 

necessitat d’un panell paral·lel que faça un prorrateig amb l’avaluació de l’ANEP; Jesús 

es compromet a crear una comissió (6-7 persones) que valore els resultats de l’ANEP. 

 

Modalitat B permetre la execució de projectes d’investigació, Acció 1.2. Ajudes per a 

preparar consorcis a projectes europeus H2020. Es penalitzarà a la gent que sol·licita 

l’ajuda i no presenta la proposta. Es proposarà una comissió avaluadora a continuació. 

 

Acció 2. programa de mobilitat del personal. Els beneficiaris són AJD, AJ, postdoctorals 

UJI, predoctorals UJI. El centre de destinació. La dotació mínima serà de 900€, per a 

predoctorals a partir del segon curs de doctorat. Es considerarà desequilibri de gènere per 

a desempat. 

 

No es presenta l’acció 3.1 d’ajudes predoctorals. ’objectiu és que la gent que estiga 

cursant un màster puga sol·licitar-ho, així es solventa el ‘gap’ entre acabar el màster i 

accedir al programa de doctorat. Es pretén que siga condició haver demanat una ajuda 

FPU al ministeri, s’estalvia temps en l’avaluació de sol·licituds, s’empra l’avaluació del 

ministeri. En aquest cas, Eduardo Peris indica que s’hauria d’intentar sincronitzar totes 

dues convocatòries.  

 

Acció 3.2. convocatòria postdoctoral. Es limitarà a 9 contractes, un per cada grup de 

recerca com a màxim. Aquesta limitació ve condicionada per l’acció 3.3. i 3.4. Part de 

l’ajuda econòmica es destinarà a co-finançar JdC i RyC.  

 

Acció 3.3. convocatòria UJI-I3, de procediment selectiu per a la incorporació de personal 

investigador. Últim any de RyC, acreditat a PCD i TU i en possessió de l’acreditació I3. 

Una persona en eixes condicions, i que no supere el 25% del personal a temps complet 

de l’àrea podria incorporar-se. Hi ha RyC que seran coordinadors de grups d’investigació, 

el dept. Farà la proposta. El nombre de placa disponibles es determinarà en funció de la 

reserva del 15% de la Llei de pressupostos generals de l’estat. Es limita la concurrència 

competitiva al cas en que hi haja més sol·licituds que places en reserva, s’haurà de fer un 

procés selectiu. L’ANEP l’avaluarà atenent als criteris de la convocatòria RyC, la reserva 
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excedeix en molt el nombre de RyC que hi ha a la UJI. S’està pressionant per a que el 

15% puga ocupar-lo investigadors del programa GenT. Queden a la espera de definir els 

programes que poden accedir a aquesta acció concreta. El govern ha determinat que 

qualsevol investigador puga sol·licitar el I3, però el ministeri s’ha de pronunciar al 

respecte, ja que no tenen dret a la reserva de plaça encara. 

 

Acció 3.4. el cofinançament del pla GenT i altres, ix de la modalitat de postdoctorals. Ací 

entren investigadors incorporats a través del programa JdC, RyC i programa de GenT, 

Beatriz de Galindo. Té un cost econòmic molt important, que es finançarà dels recursos 

que s’alliberen del postdoctoral del pla propi. Projecte per a joves investigadors sense 

vinculació o amb vinculació temporal. Si no canvia el document de carrera docent i 

investigadora, podrà sol·licitar-se la dotació de la plaça.  

 

Acció 5.1. ajudes a grups d’investigació actius en captació de recursos del pla estatal, 

reconversió del GAR, s’assigna un pressupost per a cobrir l’anualitat fins que aparega la 

nova convocatòria del pla estatal. Pendent fins a març. 

 

Acció 5.2. ajudes per a grups de recerca amb projectes precompetitius i l’establiment de 

sinergies entre grups de recerca amb projectes precompetitius. Es proposa que aquesta 

acció també vaja dirigida a recolzar propostes dirigides a projectes europeus tipus H2020.  

 

Comissió d’afers econòmics del 12 de Març de 2019 

 

Dins del pla d’inversions s’estableix l’inici de la segona fase de la FCS i es destaca la 

mala situació dels espais dedicats a investigació que pràcticament s’han esgotat. Les 

mesures que es plantegen són les següents: 1) adaptació dels espais del campus a la 

situació actual, 2) renovació de les infraestructures obsoletes, 3) el manteniment de les 

instal·lacions de llarga durada i 4) atendre les necessitats d’espai actuals i futures per a 

recerca i docència.  

 

Es proposa la reutilització de part dels serveis relacionats amb la FCS, la qual cosa 

suposarà un pressupost de 2.1 M €, l’adequació i trasllat de diversos serveis administratius 

d’atenció personal a la zona de locals de l’Agora, tal i com ara estan les oficines del 

registre general, amb un cost de 950 K€, adequació de la facultat de ciències humanes i 

socials amb un cost de 575 K€. Es pressuposta un cost de 5.4 M€ per a l’ampliació dels 

espais destinats a recerca, que implicarà continuar amb l’ampliació de l’edifici 

d’investigació II. També es pressuposta una acció per a renovació d’equipament obsolet 

plurianual que implique equipament per a investigació i docència, amb un cost de 1 M€.  

 

Comissió de Doctorat 

 

El professor Miguel Cerezo informa que el canvi de nom del programa de doctorat, tal i 

com es va discutir en la sessió anterior, és un canvi major, segons li ha comentat la 

directora de l’Escola de Doctorat, Mercé Correa. S’explica que no es pretén canviar el 

nom de les línies de recerca, sols agrupar-les en un àmbit comú, aleshores no 

necessàriament implica un canvi major, i es podrà continuar amb el tràmit. 

 

CEP celebrada el 27 de Febrer de 2019 

 

Vicerectorat d’ordenació acadèmica i professorat 
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- La negociació del conveni col·lectiu segueix estancada, el Ministeri ha aprovat la 

convocatòria de places atenent a la taxa de reposició de l’UJI: 29 places a TU, 7 

places a CU i 6 places per a RyC, de les quals 3 promocionaran a TU i altres 3 a 

PCD. 

 

- S’aproven els barems específics per a AJD en els àmbits d’història i enginyeria 

mecànica. 

 

- Es modifica el Document de Carrera Docent i Investigadora per recollir 

l’eliminació del requisit lingüístic per a accedir a la carrera docent, no obstant amb 

l’acceptació de la plaça docent, el candidat es compromet a adquirir les 

competències en valencià i anglès (C1 i B2, respectivament) en un període de 5 

anys. 

 

- L’estabilització d’investigadors del programa Ramón y Cajal a través del 

programa UJI3 podrà ser com a PCD o com a TU.  

 

- S’obre la porta a l’estabilització dels PICDs amb 8 anys de dedicació mínim per 

32 vots a favor i 4 abstencions.  

 

- Es modifiquen els criteris per ala convocatòria de places de PCD per al cas concret 

d’un PCD que està acreditat a CU, però en aquest cas la promoció consumiria taxa 

de reposició al saltar-se el pas per TU. El cas concret fa referència a un professor 

visitant de la UJI que sol·licita la promoció en la nostra universitat. Actualment la 

normativa preveu la promoció per a TU amb un mínim de dedicació de 2 anys. 

 

- S’aproven les convocatòries de concursos a PCDi per als AJD que acaben 

contracte enguany. 

 

Vicerectorat d’estudis i docència 

 

- Segueixen negociant el reconeixement de la formació professional en forma de 

crèdits. 

 

Vicerectorat d’estudiants 

 

No hi ha informe 

 

Comissió de Grau de Medicina 

 

S’informa que des del Grau en Medicina han sol·licitat la dotació dels laboratoris docents 

i han demanat material per un valor de 45,000 €. 

 

Junta de Centre de 05/03/2019 

 

- La modificació dels reglaments marc dels centres preveu la desaparició de les 

figures de coordinador de grau, i apareixen altres figures com el coordinador 

acadèmic de Grau, de qualitat del Grau, d’Erasmus, etc...  

- Informe d’assessors de l’escola de seguiment de grups de recerca. 
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- Revisió del manual de convivència per al tracte amb els alumnes.  

- Es modifica la normativa de trasllat d’expedient acadèmic. 

- S’informa que s’han adquirit microones, etc... per a dotació dels menjadors de 

l’Escola 

- Es presenta la normativa d’estudis propis 

- S’informa de la visita del comitè d’avaluadors per a l’acreditació dels Màsters 6-

7 Març 

- S’informa dels Open Days dels Màsters 

- S’informa dels canvis en les Comissions dels Màsters en Enginyeria Industrial. 

- S’informa dels criteris i recomanacions per a l’elaboració del POD 

- S’informa de la liquidació del pressupost 2018 i es presenta el pressupost de 2019. 

En aquest pressupost, dels diners de l’escola s’han reservat uns fons per a cada 

Grau. 

- S’aprova l’oferta acadèmica 2019 en la que el Grau en Enginyeria 

Agroalimentària i del Medi Rural té 304.7 cr. 

- S’aprova que de la vicedirecció de l’escola, Ana María Piquer s’encarregue de la 

coordinació de Màsters i María José Aramburu de Graus.  

- S’informa de canvis en els representants dels estudiants 

 

CEP celebrada el 11 de Març de 2019 

 

Vicerectorat d’ordenació acadèmica i professorat 

 

- La negociació del conveni col·lectiu segueix estancada, però s’han compromès a 

dur un esborrany del DCDI a la propera CEP d’Abril. 

 

- S’informa que la oferta acadèmica de graus i màster ha baixat 24 cr. i s’aprova 

per 30 vots a favor i 5 abstencions. 

 

- S’estableixen els límits d’admissió als Màsters 

 

- El resultat de l’avaluació docent estableix que un 30% del professorat ha obtingut 

una qualificació d’excel·lent i un 55% notable. 

 

Vicerectorat d’estudis i docència 

 

- S’estableix una forqueta de 30-60 cr. per al reconeixement de la formació 

professional.  

 

- Es passa la memòria d’un màster interuniversitari d’economia 

 

- Es modifica la normativa de permanència:  

+ Fins ara, un estudiant que passe 3 anys sense complir la normativa, passa a 

‘any sabàtic, amb el canvi de normativa aquest estudiant hauria de sol·licitar 

admissió al grau mitjançant preinscripció, com un estudiant de nou ingrés.  

 

Vicerectorat d’estudiants 

 

- S’informa del canvi en la normativa de pràctiques curriculars i extracurriculars 

per al curs 2020/21, per a que l’assegurança la pague la seguretat social. 
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3. Exposició i aprovació, si escau, de la postura del departament sobre les àrees de 

Geodinàmica Externa i Cristal·lografia i Mineralogia. 

 

En virtut d’allò exposat en anteriors Consells de Departament (veure Acta del Consell nº 

96. Es proposen tres opcions per a que els membres del Consell voten i així definir la 

postura del Departament pel que fa a la permanència de les àrees de Geodinàmica Externa 

i Cristal·lografia i Mineralogia. 

 

Les opcions són:  

 

2- permanència de les dues àrees 

1- permanència d’una sola àrea, resultat de la fusió de les dues existents 

0- totes dues àrees desapareixen 

 

En una primera volta, els resultats són els següents: 

 

Opció Vots 

2 2 

1 7 

0 8 

 

Arran dels resultats obtinguts, les opcions que es perfilen son la 1 i la 0. Aleshores es 

realitza una segona volta de votacions, amb els següents resultats: 

 

Opció Vots 

1 9 

0 7 

 

A la vista dels resultats de la segona volta, el posicionament del Departament és que, quan 

el professor Ignacio Morell es jubile, les dues àrees es fusionen en una sola.  

 

4. Discussió sobre la proposta del professor Ignacio Morell. 

 

El Director del Departament llegeix la carta que ha enviat el professor Ignacio Morell a 

la Direcció i en la que s’exposa que en virtut de la normativa en vigor, sol·licita la dotació 

d’una plaça d’ajudant doctor per a l’àrea de Geodinàmica Externa. (Veure la carta 

adjunta a l’acta). 

 

Explica el professor Miguel Cerezo, que en el seu moment, el professor Ignacio Morell 

va fer una sol·licitud semblant demanant el recolzament del departament que, aleshores, 

el departament, va considerar que no tenia competències per a decidir sobre la situació. 

En les negociacions de necessitats docents del curs present (2018-2019) se li va explicar 

la situació al Vicerector que va decidir no traure la plaça. La situació actual i la postura 

del departament no canvien respecte de l’anterior. 

 

No existeixen necessitats docents que justifiquen la dotació d’una plaça d’ajudant doctor, 

i atenent a l’exposició que fa el professor Ignacio Morell en el seu escrit, la seua activitat 

investigadora està adscrita al Institut Universitari d’anàlisi de residus de Plaguicides i 
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Aigües, amb la qual cosa, no repercuteix de cap manera sobre la productivitat del 

Departament.  

 

El professor Aurelio Gómez indica que l’àrea de Geodinàmica Externa té assignats 6 

crèdits, i que si aquesta sol·licitud segueix endavant, emprant la mateixa argumentació, 

l’àrea de Cristal·lografia i Mineralogia sol·licitarà l’estabilització d’un professor. Per la 

qual cosa, és important que s’expresse el sentir del departament. A més a més, recalca 

que, els resultats de la votació indiquen que el departament no vol dues àrees de geologia, 

en vol 1 o no cap.  

 

5. Hivernacles 

 

Informa el tècnic de l’hivernacle Sergio Alamar que les reserves s’han fet dins del termini 

establert i que tot ha anat bé. 

 

El professor Miguel Cerezo informa que els Alumnes de l’IES Bovalar tornaran enguany 

i, per a obsequiar-los, Pilar ha sol·licitat comprar alguns bolígrafs i carpetes. 

 

Segueix Sergio Alamar informant que l’escola Taller de Borriana (Servef) ha demanat fer 

una visita als hivernacles per als seus alumnes. S’informa que el dia 10 d’abril hi haurà 

una visita als hivernacles de l’Escola Taller de Borriana. 

 

Informa de les tasques que han sigut desenvolupades o s’estan desenvolupant a 

l’hivernacle (reparacions, millores, etc...) i al respecte de l’ocupació, fins a juny tots els 

mòduls dels hivernacles estan complets, i queda pendent el tema de millorar la parcel·la. 

Informa també que la instal·lació de malles d’ombreig està en marxa, així com les 

pràctiques del 2on semestre.  

 

6. Assumptes de tràmit 

 

S’informa de la sol·licitud de semestre sabàtic de Pilar García que emprarà per a anar a 

la fundació ONCE durant els mesos de Setembre a Desembre, per a la qual cosa es dona 

el vist-i-plau del departament. 

 

S’informa dels pressupostos per a la reparació del congelador de -80ºC del grup de 

Millora de la qualitat agroalimentària (3037 €, amb IVA, 2510 €, sense IVA). S’informa 

d’un pressupost de 170€ per a cobrir amb vinil negre les finestres del laboratori comú de 

la segona planta, 611 € per a la substitució dels filtres de la cambra de flux laminar del 

grup d’Ecofisiologia i Biotecnologia. S’informa del pagament de 126,5 € del pla 

estratègic per a cobrir les despeses de la visita guiada al Jardí Botànic.  

 

7. Torn obert de paraules 

 

La professora Pilar García pregunta pels espais dels laboratoris i també pels espais de 

despatxos que, arribat el moment se sol·licitarà. Pregunta també pel document referent a 

l’oferta acadèmica i se li contesta que, només arribe, es distribuirà a les àrees. 

 


